
At skabe den bedste læringsdag for alle elever 

  
  

  

Dagsorden og referat på Ejstrupholm skole  
Skolebestyrelse 2023-2024 

  
Mødetype: SB 
  

Mødedeltagere: Anders, Karina, Janne, Anders G, Marion, 
Kenneth, Niels, Camilla, Brian, Morten, Tina,  
Fraværende: Tina, Marion, Janne 

Formål med mødet: At skabe den gode skole 
  

Referent: MH 
Mødeleder: Tina/Karina 

Dato:   28/8*, 11/9*, 9/10, 11/12, 15/1, 
11/3, 3/4*, 13/5*, 17/6* 
 
23/8 Budgethøring i Remisen 
9/10 Tina Brøndum vedr. Budget 

Tid: 18.00 – 20.30 
Vi spiser fra 18-18.30 
*markerede datoer: forældrevalgte 
møder ind kl. 17.00 

Sted: Personalestuen 

  

    
Emne  

Hvad  
  

      
Tid  

Hvor meget tid skal der 
afsættes til punktet  

 Godkendelse af referat  Godkendt  
  
1.  
  

Nyt fra skoleledelsen 
Nyt fra medarbejdere 
 

  Nyt fra ledelsen: 
Der arbejdes på skoleårets planlægning 
(2024/2025); nuværende trin er 
visitationer og derefter økonomi. 
Der er ikke store udsving økonomisk og 
kommende børnehaveklasser er ikke 
flere end at de ikke skal deles efter den 
nye klassekvotientsregel (26/28 elever). 
 
I fase 1 er der ved at være sat hold frem 
til sommerferien. 
 
SFO arbejder med kommunikation 
herunder SFO-nyt og månedsplan. 
Inputs til udfordring med spildtimer ved 
feriepasning: 

- Reminder om at man kan melde 
fra, hvis man får ændringer i sin 
ferie. 

- Det kan være svært at holde for 
bedsteforældre der med kort 
varsel gerne vil passe. Men 
opfordre til at man giver besked. 

  



- Forståelse hos forældrene for 
hvad konsekvenserne er når vi 
spilder timerne. At man ved at 
selv en uge inden, kan lave en 
ændring som har en økonomisk 
betydning. 

Nyt fra medarbejderne: 
Flexuge: 
BKH-2. klasse har arbejdet med trolde. 
3.-4. klasse har arbejdet med verden og 
arbejdet kreativt med emnet. 
5.-6. klasse har været i Harry Potter-
land. 
7.-9. klasse har haft projektuge. 
 
Der har været afhold fællesmøde med 
temaet arbejdsskader, krænkelser, 
fastholdelser, tavshedspligt mv. hvor to 
jurister og en forsikringskonsulent fra 
kommunen holdt oplæg for alle 
medarbejdere. Det blev taget positivt 
imod.  

  
2.  
  

Byggeri Morten MH Morten fortæller om byggeriet ud fra 
udleverede tegninger. 
Tegningerne er fra 2022 og der er 
fortsat mulighed for ændringer. 
Der er tale om renovering i eksisterende 
bygninger. 
Projekteringsfasen starter umiddelbart 
efter sommerferien, vi burde begynde 
ombygning i efteråret 2025 og 
bygningerne færdige i vinteren 
2026/2027. 
Vi gør løbende opmærksom på, at der 
kan være friskoler der lukker og 
elevtallet derfor stiger. 

  

  
3.  
  

Meddelelsesbog Kamilla KP – 
Morten MH 

Meddelelsesbogen i easyIQ skal være 
implementeret fra august. 
Der skal laves et princip i 
skolebestyrelsen, baseret på inputs fra 
medarbejderne; samme princip vil vi 
genbesøge efter et år så det tilpasses 
erfaringerne. Det er vigtigt at princippet 
ikke skruer forventningerne for højt op, 

 



men i stedet har fokus på det brugbare 
og det ressourceorienterede. 
Det er vigtigt at det reelt kommer til at 
danne grundlag for skole-hjem-
samtalen. 
Fra 7. klasse skal eleverne forholde sig 
til fremtidigt uddannelsesvalg. 
Forældre og elever kan også 
kommentere i meddelelsesbogen. 
Det vil være korte og lange 
meddelelsesbøger, fordi de tilpasses 
efter behov. Meddelelsesbøger skrives i 
ressourceorienteret sprog og de skal 
række ind i fremtiden også for elever 
der er fagligt dygtige. 
I forbindelse med implementeringen af 
easyIQ ryger MoMo-platformen ud. 

  
4.  
  

Mobiltelefoner Morten MH – 
Niels NO 

Lærerne i 7.-9. klasse har diskuteret 
hvordan telefonprincippet kan komme 
til at fungere på den måde det er 
tiltænkt, fremfor at skabe unødig 
konflikt. 
Morten fortæller at konflikterne opstår 
når telefonerne skal afleveres og ikke 
hvis de har dem i lommen eller tasken. 
Der ønskes, fra udskolingen, en 
inddragende proces med eleverne. 
Pointer fra diskussionen: 

- Skolebestyrelsen har lavet et 
princip og det er skolen der skal 
forvalte det 

- Princippet er lavet på et 
tidspunkt hvor forståelsen var at 
børn/unge ikke selv kunne styre 
at have mobiltelefoner 

- Det er vigtigere at telefonen er 
pakket væk end at den er samlet 
ind 

- Der er flere elever der benægter 
at de har deres telefoner og alt 
efter hvor mange konflikter man 
kan overkomme, kan man se 
igennem fingre eller tage 
konflikter 

  



- Hvis man er mest tryg ved at 
have sin telefon i udskolingen så 
skal man tage det alvorligt 

- Det er væsentligt at inddrage de 
unge, for at sænke 
konfliktniveauet 

- Princippet skal bevares og 
udskolingen kan i en 
overgangsperiode finde en 
løsning indtil dem der kommer 
op fra indskoling og mellemtrin 
og altid har afleveret telefoner 
kommer op i udskolingen 

- Vi skal respektere at de unges 
verden og forbindelse til deres 
telefon er noget andet end hos 
voksne; det kan have mere 
vidtrækkende konsekvenser end 
vi regner med 

- En bekymring for at telefonerne 
langsomt kommer tilbage igen 

- Det er sundt for de unge at 
opleve fællesskaberne og at vi 
voksne tager ansvar for det 

- Det kan være en udfordring for 
de unge videre i livet, hvis de 
ikke kan aflevere deres telefon i 
skoletiden da det vil være et 
krav i fx et fremtidigt job 

- Der er en dimension omkring 
computerne der kan fungere 
som telefoner eller fængsle 
eleverne i pauserne 

- Vær opmærksom på at 
telefonerne bruges som 
betalingsmiddel i spar 

- Både elever og lærere skal gå 
samme vej 

- Det er frustrerende hvis lærerne 
går rundt med deres telefoner 
og eleverne ikke må 

Beslutning: 
Der er opbakning til en inddragende 
proces hvor eleverne og lærerne i 
udskolingen inddrages i bud på hvordan 



man kan have færre konflikter omkring 
det at aflevere telefoner. 

  
5.  
  

Valg Morten MH - 
Karina 

Der er sendt formalia ud. 
Der ligger valglister på kontoret. 
Der skal afholdes valgmøde senest d. 4. 
april. Der er forslag om at flytte 
bestyrelsesmødet fra den 8. april til den 
4. april. 
Der er 3 ledige pladser og 2 
suppleantpladser. 
Karina har været til formandsmøde og 
manglen på kandidater er generel for 
skolerne. Der er en oplevelse af at 
videoer mv. der skal promovere 
opgaven og valget drukner og ikke bliver 
set. 
Karina har sendt en video fra Nordre 
Skole hvor elever opfordrer deres 
forældre til at bakke op om skolen ved 
at stille op.  
Pointer fra snakken: 

- Det kunne være en god 
mulighed til fremtidige valg; dog 
optimistisk at nå det til denne 
gang. 

- Vi skal i gang i bedre tid næste 
gang hvis video mv. skal sættes i 
spil. 

- Det virker også at prikke nogen 
specifikt og opfordre dem til at 
stille op 

- Kombinere valgmøde med noget 
forældrene er nysgerrige på at 
høre, fx byggeriet 

- Der er brug for diversitet i blandt 
forældrene i forhold til hvor 
gamle ens børn er, så der 
repræsenteres flere forskellige 
børne- og forældrevirkeligheder 

Beslutning: 
Valgmøde onsdag d. 3. april kl. 17.00-
18.00 inkl. fortælling om byggeri og 
skolebestyrelsesarbejdet. 

 



Skolebestyrelsesmødet den 8. april 
flyttes så det ligger 3. april i forlængelse 
af valgmødet. 

  
6.  
  

Evt.    Computere i indskolingen: 
- Som udgangspunkt får de én 

computer hver, men først fra 3. 
klasse tager de dem med hjem 

- Lige nu er der udfordringer 
omkring skolecomputere fordi vi 
skal have nye og indtil da 
arbejder man målrettet på at 
holde dem i live der er 

- Vi skal være opmærksomme på 
at forældrene reagerer hvis der 
stilles krav om noget man skal 
medbringe, fx høretelefoner, 
mus mv. 

- Alle får ny pc op mod 
sommerferien i etaper  

  

 

 


